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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

ТрАнсфери нА черно превозвАТ 
руснАци до исТАнБул

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 17 юни

Дона МИТЕВА

Алтернативен вариант за добиране на руски ту-
ристи или собственици на жилища до България 
споделя туроператор „Солвекс“. Знае се, че зара-
ди военните действия между Русия и Украйна бъл-
гарското въздушно пространство е затворено за 
руски самолети. За сметка на това руските турис-
ти ще могат от 4 юли до 29 август да пристигат у 
нас през Армения – с полет от Москва до Бургас – 
през Ереван. Билетът е 23 000 рубли (над 700 лева). 
Сезонната връзка ще се осъществява всеки поне-
делник, съобщи за Bgtourism.bg генералният ди-
ректор на “Солвекс” Димитър Цонев.
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около стотина бургаски 
полицаи искаха обяснение 

от рашков, той се скри

по вода им върви на 
айтоските „славееви нощи“
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Съдът отхвърли протеста на 
прокуратурата срещу МБАЛ - Поморие

Онлайн 
обучението 
дава вече 

негативните 
си плодове

по МореТо

Алеята от „Кубан“  
до свети влас  

е пълна с „копърки“  
за къде ли не
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Българските плажове със „син флаг“ - 
по-добри от гръцките и турските 
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„Черноморски фар“

Средната продължи-
телност на живот на на-
селението на област Бур-
гас в периода 2019 - 2021 
г. е 73.8 години. Тя нама-
лява спрямо предходния 
период 2018 - 2020 г. с 1.2 
години. Като цяло сред-
ната продължителност на 
живота в областта е с 0.2 
години по-висока от тази 
за страната, която е 73.6 

години. Това сочат данни-
те от Териториално ста-
тистическо бюро - Югоиз-
ток.

Средната продължител-
ност на живота при мъже-
те в област Бургас е 70.3 
години, докато при жени-
те е по-висока - 77.6 годи-
ни. При мъжете и жените 
равнището на показателя 
за област Бургас е по-ви-
соко с по 0.2 години от 
средното за страната.

Дона МИТЕВА

Алтернативен вариант 
за добиране на руски ту-
ристи или собственици на 
жилища до България спо-
деля туроператор „Сол-
векс“. Знае се, че заради 
военните действия между 
Русия и Украйна българ-
ското въздушно простран-
ство е затворено за руски 
самолети. За сметка на то-
ва руските туристи ще мо-
гат от 4 юли до 29 август да 
пристигат у нас през Арме-
ния – с полет от Москва до 
Бургас – през Ереван. Би-
летът е 23 000 рубли (над 
700 лева). Сезонната връз-
ка ще се осъществява все-
ки понеделник, съобщи за 
Bgtourism.bg генералният 

директор на “Солвекс” Ди-
митър Цонев.

От Летище Бургас напра-
виха справка: само 24 по-
лета от Ереван до Бургас 
са планирани на този етап. 
Експертите смятат, че това 
са много малък брой поле-
ти. Същевременно няма 
как да се знае какви са 
пътниците в самия самолет 
и по-конкретно дали сред 
тях има руснаци.

Още от времето на пан-
демията, когато руснаците 
също нямаха право да вли-
зат у нас, те си изработиха 
обиколни пътища. За Чер-
номорието най-използва-
ният вариант е през Ис-
танбул. Другата възмож-
ност е през Белград, но за 
онези, за които крайната 
дестинация е морето, не е 
толкова удобно.

„Открай време си съ-
ществува такава нерегла-
ментирана услуга. Обикно-
вено едно такси вози оп-
ределено семейство или 
компания и като се поо-
познаят, се разбират и за 
трансфер до Истанбул. Не 
се пуска апарата. Пазар-
лъкът е направен накуп. 

Не мога да кажа каква е 
обикновено сумата, но чу-
вам, че се е повишила, и то 
доста заради скъпия бен-
зин“, коментира Диана 
Колчева, председател на 
сдружението "Клуб на хо-

телиера" в Слънчев бряг.
„Неофициалната тарифа, 

доколкото съм чувала, е 
около 50 евро на човек и 
тази нерегламентирана ус-
луга не е отсега, откакто е 
затворено въздушното 

пространство. Тя си про-
цъфтява още от времето на 
пандемията“, казва Йоана 
Демирева, турагент от Све-
ти Влас. 

Тя допълва, че в послед-
но време се наблюдават 
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Трансфери на черно 
Алеята от „Кубан“ до Свети 
Влас в Слънчев бряг е пълна 
с „копърки“ за къде ли не

„Черноморски фар“

Уролози от УМБАЛ - 
Бургас оперираха по 
спешност 5-месечно бе-
бе, върнато от четири 
други болници. Кошмарът 
за семейството започва 
миналия вторник, когато 
майката забелязва, че 
единият от тестисите на 
детето е подут и зачер-
вен, а то не спира да пла-
че. Родителите посеща-
ват няколко лечебни за-
ведения, в които устано-
вяват какъв е проблемът - 
торзио (завъртане) на 
тестиса. Това е спешно 
състояние, което ако не 
се оперира навреме, мо-
же да доведе до загуба 
на органа. Всяка от бол-
ниците обаче отпраща 
семейството с различни 
обяснения. Включително 
и че нямат възможност 
за анестезия на толкова 
малко бебе. 

Минути след като бебе-
то е прието в УМБАЛ - 

Бургас, то е оперирано от 
уролозите д-р Николай 
Миринчев и д-р Златка 
Чолакова. Анестезиолог 
е д-р Даниела Люцкано-
ва. Операцията протича 
бързо, без никакви ус-
ложнения. "Лечението е 
само хирургично и тряб-
ва да се извърши до 6-8 
часа от началото на симп-
томите, защото заради 
нарушеното кръвоснаб-
дяване рискът от атрофия 
е много висок. Освен за-
сегнатия орган, е необхо-
димо да бъде фиксиран и 
другият тестис, за да се 
избегне и неговото за-
въртане поради харак-
терни анатомични особе-
ности", обясняват специ-
алистите. И двата тести-
са на малкото бебе са 
спасени и след 48-часов 
престой момченцето е 
изписано. Близките му са 
благодарни на уролозите 
в УМБАЛ - Бургас за бър-
зата намеса и професи-
онализма.

Уролози от УМБАЛ - Бургас 
оперираха по спешност бебе 
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След отказ в четири болници

„Черноморски фар“

Едно от емблематични-
те имена в изкуството – 
художникът и реставра-
тор Стоян Забунов-Забу-
на, ни напусна.

По този повод кметът 
Димитър Николов изказ-
ва своите съболезнова-
ния на неговите близки, 
колеги и приятели.

“С дълбоко прискърбие 
изразявам своята тъга по 
повод кончината на голе-
мия художник Стоян За-
бунов.

Той е човек, който но-
сеше изкуството в сърце-
то и душата си, превъзхо-
ден реставратор, оставил 
частица от своя талант 
при обновяването на мно-
го храмове и икони.

Художникът винаги каз-
ваше, че е влюбен в мо-
рето и то в голяма степен 
беше негов вдъхновител 
да твори.

Той завинаги ще оста-
не в паметта на хората с 
това, което сътвори при-
живе. Поклон пред па-

метта му!”
Преди две години Сто-

ян Забунов реставрира и 

някои картини от колек-
цията на „Черноморски 
фар“ безвъзмездно, за 

да успеем да ги покажем 
пред публика.

Поклон!

Напусна ни известен 
художник и реставратор

В областта жените 
живеят по-дълго от 
мъжете

Така изглежда една от обявите, които предлагат транспорт до летището в  
Истанбул
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Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

„Черноморски фар“

Областният управител 
Стойко Танков прие посла-
ника на Естония в Бълга-
рия Н. Пр. Ингрид Кресел. 
Това е първо посещение 
на посланик Кресел в Бур-
гас от встъпването й в 
длъжност през 2019 г. 

През настоящата 2022 г. 
България и Естония отбе-
лязват 100 г. от установя-
ването на дипломатиче-
ските отношения, което е и 
поводът за посещението 
на естонския посланик в 

Областна администрация 
Бургас.

На срещата бяха обсъде-
ни теми от взаимен инте-
рес, доброто партньорство 
по линия на ЕС и Плана за 
развитие, бъдещото разви-
тие на инициативата „Три 
морета“, както и актуални 
събития от региона. Двете 
страни се обединиха за 
съвместна инициативност 
за увеличаване на тури-
стите от Естония по Черно-
морието на Бургаска об-
ласт

Областният управител 

приветства сътрудничест-
вото между двете страни, 
основано на взаимно до-
верие, приятелство и ува-
жение и изрази увереност, 
че връзките помежду ни 
ще продължат да се задъл-
бочават.

Сред обсъдените теми 
бяха още отражението на 
военния конфликт в Украй-
на върху България, в част-
ност област Бургас и Есто-
ния, предизвикателствата 
пред предстоящия летен 
сезон, инфраструктурни 
проекти и др.

какви ли не нерегламенти-
рани услуги в курорта, ка-
то се започне от правене 
на маникюри и се стигне 
до организиране на екс-
курзии, трансфери от знай-
ни и незнайни фирми.

Иван Кирязов, туропера-
тор, възнамерява отново 
да сезира Комисията за 
защита на потребителите и 
правоохранителните орга-
ни: „Отново в Слънчев 
бряг, от хотел „Кубан“, та 
чак до Свети Влас, по край-
брежната алея се появиха 
микробусите и автомоби-
лите без лицензи, с табели 
за екскурзии и трансфери 
незнайно до къде и на как-
ви цени. От години гово-
рим това, че този сив сек-
тор трябва да бъде санкци-

ониран, защото работи в 
ущърб на нас, хората със 
законен бизнес, които си 
плащаме данъците и сме 
изрядни както към тури-
стите, така и към държава-
та“.

Проблемът с нерегла-
ментираните услуги по 
Черноморието и тази годи-
на изплува. Неслучайно 
онези, които си плащат да-
нъците и работят на свет-
ло, от години настояват за 
туристическа полиция. При 
срещите на бранша това 
бе казано и на председате-
ля на Парламентарната ко-
мисия по туризъм Илин Ди-
митров, и на министъра на 
туризма Проданов. Но май 
това засега им остава по-
следна грижа.

Таксата на то
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превозват руснаци до Истанбул

Георги рУсИНоВ

Около стотина бургаски 
полицаи поискаха обяснение 
от Бойко Рашков за липсва-
щите реформи в МВР систе-
мата. Това стана на нацио-
налния протест в София. На 
жълтите павета се събраха 
около 4000 недоволни служи-
тели на МВР и надзиратели. 
Служители от Бургаския за-
твор също подкрепиха иска-
нията за промени и достойно 
заплащане. 

Нито обаче Бойко Рашков, 
нито който и да е от прави-
телството на Кирил Петков 
се появи да разговаря с про-
тестиращите. 

„Разбрахме, че премиерът 

по това време е бил зает в 
Солун по някакви дела. Но 
има и други управляващи. 

Никой не си направи труда 
да дойде. А ние ги бяхме по-
канили специално всички. 

Искахме министър Рашков 
да види, че не 4-5 синдикали-
сти не разбират реформата 
му, а 4-5 хиляди“, заяви за 
„Черноморски фар“ замест-
ник-председателят на УС на 
СФСМВР бургазлията Генади 
Тенев.

Именно най-големият син-
дикат в МВР системата бе 
организатор на протеста. 
Над 12 000 са членовете му в 
цялата страна. Съорганиза-
тори бяха от синдиката на 
надзирателите в България – 
ССЗБ.

С плакати с искания за 
достойно заплащане и спра-
ведливи условия на труд не-
доволните униформени за-
станаха на жълтите павета 

пред Народно събрание. Скъ-
сана кубинка на един от по-
лицаите, който съвсем скоро 
я купил за 120 лева, показва 
нагледно друг от проблемите 
в системата – некачествени-
те униформи и липсата на ед-
накъв стандарт.

„Едва ли ще има някакъв от-
звук след този протест, но ние 
няма да спрем. Така няколко 
пъти вече излизаме на такива. 
Проведохме и палатков лагер. 
Няма да се откажем, докато 
не видим действителни резул-
тати, а не само приказки“, до-
бави още Тенев.

Около стотина бургаски полицаи  
искаха обяснение от Рашков, той се скри

крИМИ

Хванаха пиян 
зад волана в 
„славейков“

47-годишен бургазлия е 
бил задържан за срок до 
24 часа, съобщиха от прес-
центъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Мъжът е бил спрян за про-
верка от служители на 
Второ районно управле-
ние – Бургас. Същите уста-
новили, че бургазлията 
шофира своя „Опел Корса“ 
след употреба на алкохол. 
Тестът с дрегера показал 
1.70 промила в кръвта му. 

странджанец 
шофира на 
коктейл от 
алкохол и пико

33-годишен мъж от 
Малко Търново също е бил 
задържан от служители 
на Второ районно упра-
вление – Бургас, съобщи-
ха от ОДМВР-Бургас. При 
проверка на автомобила 
му „Фолксваген Пасат“ 
полицаите установили, че 
странджанецът шофира 
след употреба на алкохол 
– 1.79 промила. Освен това 
водачът е тестван и за 
употреба на наркотични 
вещества, като дрегерът е 
отчел положителна проба 
за употреба на метамфе-
тамин. Мъжът отказал да 
даде кръв за химичен ана-
лиз и е задържан за срок 
до 24 часа.

софиянец опита 
да подкупи 
ченгета от 
камено

41-годишен софиянец е 
нощувал в ареста на 
Районно управление – 
Камено, съобщиха от 
областната дирекция. 
Местни полицаи го спрели 
за проверка на автомоби-
ла, шофиран от него – 
„Мерцедес С 430“. За да 
не бъде проверен за упо-
треба на наркотични 
вещества, столичанинът 
подхвърлил сумата от 175 
лева в служебния поли-
цейски автомобил. 
Веднага след това е задър-
жан и откаран в ареста.

4000 недоволни от цялата страна настояха за реформа и по-високи заплати

На жълтите 
павета:

Посланикът на Естония Ингрид 
Кресел на визита по Черноморието 

Протеста подкрепиха и надзиратели от Бургаския затвор

Скъсана нова кубинка 
бе приета като символ 
на проблемите в МВР

Среща при областния управител Стойко Танков с почетния консул на Естония в 
Бургас - Петко Русинов (вдясно)



Силвия ШАТЪРОВА

„Българските плажове, от-
личени с престижното от-
личие „Син флаг“, са мно-
го по-добри и качествени 
от гръцките и турските“, за-
яви Станимир Георгиев - 
представител на програма-
та „Син флаг“ за България. 
Той прави проверки и в две-
те южни съседки и е катего-
ричен в оценката си.

„Моите наблюдения са, 
че там ги раздават на кило-
грам, а ние сме по-прециз-
ни, държим на качеството, а 
не на масовостта и голяма-
та бройка“, заяви Георгиев. 
За да се получи наградата, 
комисия следи качество на 
водата, услуги, безопасност 
и плажна ивица. 

Последното отличие бе 
дадено за двата плажа в 

Созопол – „Централен“ и 
„Хармани“. Получи го кон-
цесионерът Кирил Спасов 
по време на откриването на 
сезона в курорта.

И двете ивици покриват 
всички еконорми, снабдени 
са със спасители и са гото-
ви за туристите. 

Цените на чадъри и шез-
лонги тази година не са про-
меняни и са като от преди 
пандемията. Тази година 
държавата не намали плаж-
ните принадлежности. Така 
7 лева ще е шезлонгът на 
централния плаж в Созопол, 
колкото и чадърът. 

Спасов се надява на по-
дълъг и успешен сезон, тъй 
като миналогодишният бил 
едва 45 дни. 

"След тези две тежки го-
дини за целия бранш, надя-
вам се тази година по-ра-

но да започне сезонът, за-
щото последните два запо-
чна късно. Първите турис-
ти бяха на плажа към 15-20 
юли докъм 25 август", каза 
Спасов.

Според него независимо 
инфлацията и повишените 
горива и храни, българинът 
ще се опита да почива и да 
компенсира изолацията и 
рестрикциите през двете го-
дини на пандемия.

„Българският турист има 
поглед от чужбина и търси 
хубавото и екзотичното, то 
обаче не е евтино“, допълни 
още Спасов.

Чф4 Тема на деня14-16 ЮНИ 2022

Българските плажове със „Син флаг“ - 
по-добри от гръцките и турските 

Двеге созополски ивици  
грабнаха престижното отличие

Силвия ШАТЪРОВА

В Созопол вече има ту-
ристи. Сезонът започва 
идентично като този от 
миналата година. Това 
коментира пред медиите 
кметът на града Тихомир 
Янакиев. През уикенда 
там бе дадено официал-
ното начало на летния ту-
ристически сезон.

„Ние направихме един 
турнир в началото на ме-
сеца, който доведе тук 
около 800 човека за че-
тири дни, което пак си 
е нещо”, каза градона-
чалникът в контекста на 
това, че туристите се на-
сочват към Созопол още 
през юни.

По думите на градона-
чалника обективен факт 
е, че няма да има руско-
говорящи туристи. „Тези, 
които са собственици 
на жилища и са успели 
да дойдат тук, са мно-
го малка част от това, 
което сме свикнали да 
гледаме като туристи. 
Искрено се надявам, че 
ще съумеем за поредна 
година да компенсира-
ме с наличието на пове-
че българи. Бих се рад-
вал, ако тази тенденция 
се затвърди и се добавят 
още туристи от Западна 
и Централна Европа”, ко-
ментира Янакиев.

Що се отнася до уик-

енд туризма и пряка-
та му връзка със скъпия 
бензин, Янакиев смята, 
че по тази логика тряб-
ва изобщо да няма тури-
зъм. „Мисля си, че бъл-
гаринът ще съумее да 
си направи удоволстви-
ето”, изрази оптимизъм 
кметът. Той призна, че 
това лято цените са по-
високи във всяко едно 
отношение. „Няма как-
во да се вайкаме, прос-
то трябва да се нагаж-
даме към новата реал-
ност – цената на бензи-

на, електроенергията”, 
обобщи Янакиев и про-
дължи: „По-качественият 
продукт има два аспе-
кта – единият е това, ко-
ето предлагаме ние като 
институции и ние сме се 
постарали, колкото ни 
стигат силите. Аз лично 
срещнах доста труднос-
ти, защото късно бе при-
ет държавният бюджет, 
оттам и общинските. Не 
успяхме да си направим 
ремонтите, които тряб-
ваше да се случат пре-
ди летния сезон – плоч-

ки, бордюри. Все пак ус-
пяхме да асфалтираме 
някои от улиците в но-
вия град направихме ка-
нализация, която рабо-
ти добре.

Другият аспект обаче 
касае частния бизнес. 
Те също трябва да пред-
лагат качествен продукт, 
такъв, какъвто да кара ту-
риста да се връща отно-
во. Там вече основната 
роля е на частните пред-
приемачи”.

Той призна, че парки-
рането е голям проблем 
за Созопол. Планираният 
нов паркинг не се е реа-
лизирал заради това, 
че бюджетът не бе при-
ет навреме. Плановете 
са той да бъде изграден 
наесен.

Янакиев коментира и 
факта, че преди туристи-
те за големите и сред-
ните хотели пристигаха 
в Созопол с автобуси, а 
сега всеки идва с авто-
мобил и това още пове-
че утежнява проблема 
с паркирането. Голяма 
част от обектите, когато 
са строени, към тях няма 
предвидени паркинги и 
гаражи. Въвеждането 
на синя зона донякъде 
ще облекчи паркиране-
то особено около места-
та, където има админи-
стративни сгради, убе-
ден е кметът.

Обява

ЧИТаЛИЩНО НаСТОяТЕЛСТвО ПРИ НаРОДНО 
ЧИТаЛИЩЕ „Съгласие 1905”, 

ЕИК- 000044819, град българово, общ. бургас 

Обявява КОНКУРС За ЧИТаЛИЩЕН СЕКРЕТаР 

1. Длъжност „Читалищен секретар“ 
2.Правоотношение: Трудово 
3.Кратко описание на длъжността, според длъж-

ностната характеристика: организация, ръковод-
ство и контрол на цялостната работа на читалище-
то (организация на текущата, основна и допълнител-
на дейност на читалището) и читалищната библиоте-
ка, в това число да осъществява координация и кон-
трол на документооборота на читалището, включващ 
цялостния технологичен процес на работа с докумен-
тите, създаване, оформяне, обработване, движение, 
контрол върху изпълнението и архивиране, както и за 
работата на персонала на читалището. 

4. Място на работа: Народно читалище „Съгласие 
1905”, гр. Българово, общ. Бургас, обл. Бургас, ул. 
”Първи май” № 1 

5. Характер на работа: Организация, ръководство 
и контрол на цялостната работа на читалището. 

6.1. Изисквания за заемане на длъжността: 
- Минимална степен на завършено образование – 

средно или висше /магистърската степен на висшето 

образование се счита за предимство при равни/ 
- Познаване на българското законодателство в об-

ластта на културата; познаване на структурата и функ-
циите на Министерство на културата и неговите под-
разделения; 

- Практически опит в административно отноше-
ние; 

- Да умее да осъществява координация и контрол 
на документооборота, включващ цялостния техноло-
гичен процес на работа с документите, създаване, оф-
ормяне, обработване, движение, контрол върху изпъл-
нението и архивиране. 

- Да познава и прилага законите и изискванията 
относно трудовия процес, Устава и вътрешните нор-
мативни документи на читалището; 

- Компютърна грамотност, Word, Excel, Internet, 
работа с правно информационни продукти, работа 
с електронни регистри и системи, свързани с чита-
лищната дейност; 

- Организационни умения, комуникативност, уме-
ние за работа в екип, адаптивност, професионална 
ангажираност и отговорност. 

6.2. Допълнителни условия, носещи предим-
ство: 

- Професионален опит на същата или подобна 
длъжност; 

- управленски опит; 
- образование в областта на културата; 
- опит в областта на културата и художествена-

та самодейност; 

- участие в разработването и реализацията на про-
грами и проекти; 

- владеене на чужд език; 
- кандидата да има постоянен и/или настоящ адрес 

на територията на Община Бургас. 
7. Начин на провеждане на конкурса: 
- Подбор по документи, съответно проверка на 

представените такива с предварително обявените 
изисквания; 

- Събеседване с допуснатите по документи канди-
дати, на което ще бъдат задавани и въпроси свързани 
с дейността на читалищата, както и такива свързани 
с вижданията на кандидата за развитието на читали-
щето, в това число ще се изисква кратко представя-
не на управленска програма и стратегия; 

8.Необходими документи: 
- Заявление за участие в конкурса (молба в сво-

боден текст), заедно с всички необходими документи 
се приемат в читалището; 

- Документ за самоличност – копие; 
- Диплом за придобито образование, специалност, 

квалификация – копие; 
- Документ, удостоверяващ професионален опит 

(трудова, осигурителна, служебна книжка на канди-
дата) – копие; 

- Свидетелство за съдимост; 
- Професионална автобиография /СV/; 
- Документи за компютърна грамотност и за чужд 

език, ако притежава такива /копия/; 
Копията от представените документи следва да са 

ясни и четливи. 
При подаването на документите на всички канди-

дати се предоставя копие от длъжностната характе-
ристика за конкурсната длъжност. 

9. Срок и място за подаване на документите и 
разработената концепция: 

Документите за участие в конкурса се подават 
всеки работен ден от 8.30 ч. до 17.00 ч. в Народно 
читалище „Съгласие 1905”гр. Българово, на адрес: 
гр. Българово, общ. Бургас, п.к.8110, ул. ”Първи 
май” №1, тел. 0888311699 - председател, в срок до 
14.07.2022г., включително. 

Заявлението и документите за участие, описани под-
робно по- горе, се подават в запечатан плик с над-
пис “Конкурс за заемане на длъжността “Читалищен 
секретар” на Народно читалище „Съгласие 1905”, гр. 
Българово, изписват се трите имена на кандидата, ад-
рес, телефон и e-mail (ако има такъв). 

10. Минимален размер на основната работна за-
плата и работно време: 

1100 лева брутно трудово възнаграждение, при 
8 часов работен ден с готовност за ангажираност 
през почивни дни при провеждането на културни ме-
роприятия. 

В срок до 10 дни от изтичане срока за подаване 
на документи, кандидатите ще бъдат уведомени дали 
са допуснати, както и за датата и часа на насрочения 
конкурс. Други съобщения във връзка с конкурса се 
обявяват на официалния сайт на читалището https://
nchsaglasie1905.ecocleantm.com/ 

Родният турист ще почива, независимо 
от цените на горива и храни

Тихомир янакиев, кмет на Созопол:

Кирил Спасов (вляво) с наградите, които му връчи 
Станимир Георгиев от „Син флаг“

Концерт сложи началото на сезона



На 10 юни т.г. за 53-ти път, 
красивият айтоски парк ”Сла-
веева река”, потънал в зеле-
нина, посрещна с песента на 
славеите айтозлии и гостите 
на традиционните фолклор-
ни празници "Славееви нощи 
2022". Посрещна ги с надеж-
дата, че през уикенда откри-
тата сцена ще бъде оглася-
на от над 170 изпълнители и 
състави, заявили участието 
си в двудневната конкурсна 
програма. 

По вода им върви на ай-
тоските Празници - рядко се 
случва година, в която да не 
превали. 53-тото издание ще 
запомним с магията на ритми-
те и фойерверките, със силна-
та конкурсна програма, но и с 
проливния дъжд. 

Все пак природата подари 
на Айтос деня на тържестве-
ното откриване - наоколо ва-
леше и гърмеше, но в парка 
беше тихо и спокойно - не пад-
на и капка дъжд. По традиция, 
кметът Васил Едрев поведе 
знаменните групи в народни 
носии, прозвуча българският 
химн и химнът на Празници-
те - славеевите трели. За да 
изгонят злото и болестите, на 
голямата поляна пред сцена-
та, със звъна на хлопките и 
със страшните си маски, се 
появиха Вресовските кукери. 
С наричания и благослов за 

здравето към айтозлии и ус-
пех на празниците.

Традиционно, танцьори от 
всички възрасти на Народно 
читалище "Васил Левски 1869" 
с ръководители Ивелина Кос-
тадинова и Мая Христова да-
доха началото с пъстър и въл-
нуващ фолклорен спектакъл. 
С темперамент, неподправен 
талант и любов към българ-

ския фолклор децата на Айтос 
заразиха с празнично настро-
ение хилядите зрители.

И тази година организатори 
на традиционните фолклорни 
празници бяха Община Ай-
тос и Народно читалище ”Ва-
сил Левски 1869”. Празници-
те се проведоха под патрона-
жа на кмета на община Айтос 
Васил Едрев, който даде офи-
циалния старт с родолюбиви 
послания към айтозлии. "Скъ-
пи приятели, нека да имаме 
силите и куража да продъл-
жим тази най-айтоска тради-
ция в годините напред. За да 
ги има "Славееви нощи" - до-
като ги има Айтос и айтозлии 
на тази свещена българска 
земя!", заяви с апломб гра-
доначалникът. Той благода-
ри на семейство Кутеви, че 
"вече 53 години бдят, подкре-
пят и подпомагат айтоските 
празници и продължават де-
лото на създателя - компози-

тора Филип Кутев".
На сцената кметът подне-

се личните си благодарности 
към по-голямата му дъщеря - 
проф. д-р Елена Кутева, коя-
то повече от десетилетие е по-
четен председател на журито. 
Проф. Кутева отговори с бла-
годарност към Айтос и Общи-
ната "за опазената в години-
те традиция и отличната орга-
низация на 53-тото издание". 
За Празниците в Айтос прис-
тигна и по-малката дъщеря на 
композитора, художничката 
Надежда Кутева.

Специален гост на Празни-
ците тази година беше област-
ният управител на област Бур-
гас Стойко Танков, който ви-
соко оцени организацията и 
неповторимата атмосфера, с 
пожеланието айтозлии да па-
зят и развиват традицията и 
да я предадат на поколения-
та след тях.

Истинско въодушевление 
на поляната настана при по-
явата на народната певица 
Бинка Добрева и "Майстори-
те на танца" от град Перник. 
Айтозлии скокнаха, на поля-
ната се извиха хора, а над не-
бето над парка грейнаха раз-
ноцветни фойерверки. 

Поради лошите атмосфер-
ни условия, два от концерти-
те на тазгодишните "Нощи", 
на 11 и 12 юни, не се състоя-
ха. Организаторите поднесо-
ха извинения към участници-
те с надежда, че много скоро 
ще има поводи айтозии да ги 
аплодират.

За съжаление проливните 
дъждове принудиха органи-
заторите да пренесат изяви-
те на участниците в конкур-
сите на сцената на читали-
щето. Хиляди се изявиха на 
читалищната сцена, над 170 

участници трябваше да чуе и 
да оцени журито с председа-
тел проф. д-р Елена Кутева – 
Национален фолклорен ан-
самбъл „Филип Кутев” – Со-
фия и членове: Цвета Кехайо-
ва – хоров диригент педагог, 
Димитър Тонев – хореограф, 
художествен ръководител на 
фолклорен ансамбъл „Атанас 
Манчев” – град Бургас и Петър 
Димитров – директор и гла-
вен художествен ръководител 
на фолклорен ансамбъл „Тун-
джа” – град Ямбол.

Освен солидния награден 
фонд за конкурсите, осигу-
рен от Община Айтос и спо-
моществователи, и тази годи-
на бяха определени носители-
те на традиционните специал-
ни награди - на кмета на общи-
на Айтос "За най-ярко младо 
дарование на "Славееви нощи 
2022", на Ротари клуб – гр. Ай-
тос за „Най-добре представил 
се колектив от Айтос”, тради-
ционната награда на "Агродар 
България" ЕООД с управител 
Дарина Ташкова - "За най-ма-
лък изпълнител на "Славее-
ви нощи 2022" и наградата на 
сем. Кутеви за откритие на 
Празниците.

От името на организато-
рите – Община Айтос и НЧ 
„В. Левски 1869”, кметът Ва-
сил Едрев благодари на лич-
ностите, фирмите и органи-
зациите, които не останаха 
безразлични при подготовка-
та и реализирането на фол-
клорните празници „Славее-
ви нощи 2022”.

И така - до следващите 
"Славееви нощи 2023"! И дано 
да са слънчеви.

НП
Спомоществователите и 

поздравите за Празниците 
- на стр. 4
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

14-16 ЮНИ 2022, бр. 556

По вода им върви на 
айтоските „Славееви нощи“
Дъждът не спря конкурсите на 
Фолклорните празници 2022 - 
хиляди се качиха на сцената 
на читалището



От 25 до 27 май 2022 го-
дина Здравко Димов, за-
местник-директор по учеб-
но-творческата дейност в 
СУ „Никола Й. Вапцаров“ и 
училищен координатор на 
проект 2020-1-PL01-KA229-
081947_3 Creating inclusive 
learning environment for 
students with special needs 
участва в обмен на опит 
и добри педагогически 
практики на тема ICT and 
special educational needs. 
Краткосрочната дейност 
за преподаване и учене 
се проведе във Втора гим-
назия на Тирнавос в град 
Тирнавос, Гърция.

През първия ден се про-
веде среща с директора 
Николаос Портесис, след 
което той лично показа по-
стиженията на училището в 
материалната база – каби-
нети, стаи за индивидуална 
работа, многофункционал-
на зала с библиотека.

Последва урок на тема 
„Емпатията чрез дейности, 
фокусирани към ученици 
със специални потребно-
сти“. Урокът беше прове-
ден с участието на учи-
лищния психолог и соци-
алния работник в учили-
щето. Конферирането на 
урока беше проведено в 
неформална обстановка 
с цел улесняване на кому-
никацията и споделянето 
на идеи. Следобедните ча-
сове бяха предвидени за 
посещение на археологи-

ческия и исторически му-
зей и историческата част 
на град Лариса.

Началото на втория ден 
беше поставено с урок на 
тема „Създаване на музи-
кален образ“, проведен от 
учителя по музика на учи-
лището Татяна Котсумани. 
Последва още един урок 
на тема „Дигитални игри 
за памет и дидактически 
игри за ученици с обучи-
телни затруднения“. Денят 
продължи с посещение на 

историческия и културен 
обект „Метеора“.

Третият ден започна с 
наблюдение на урок на 
тема „Дигитални игри – 

игра с цифри“ за ученици 
с обучителни затруднения, 
проведен от двама учите-
ли по математика, едини-
ят от които със специали-

зация за работа с ученици 
със СОП. Долината Темпси 
и крайбрежният град Пла-
тамон с археологически и 
исторически обекти бяха 
предвидени в културната 
програма на обмена.

Този педагогически об-
мен добавя стойност на ра-
ботата на четирите учили-
ща, които работят в парт-
ньорство по проекта и по-
добрява тяхната междуна-
родна експозиция.

П р о е к т  2 0 2 0 - 1 -
PL01-KA229-081947_3 
Creating inclusive learning 
environment for students 
with special needs е фи-
нансиран с подкрепа-
та на Европейската ко-
мисия. Тази публика-
ция [съобщение] отра-
зява само личните виж-
дания на нейния автор 
и от Комисията не може 
да бъде търсена отго-
ворност за използване-
то на съдържащата се в 
нея информация.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Педагогически обмен в подножието на Олимп

Първолаци от СУ „Никола Вапцаров“ 
показаха знания и умения

Геновева ВАСИЛЕВА

Учениците от Iа клас 
на СУ "Никола Вапца-
ров" - Айтос, с класен 
ръководител Генове-
ва Василева и учител 
в ЦОУД Донка Петко-
ва, завършиха успеш-
но своята първа учебна 
година. 

Децата показаха свои-
те знания и умения чрез 
чудесно пътешествие 
в големия океан Зна-
ние. Пътувайки в океа-
на, те смело преодоля-
ваха препятствията на 
острова на българския 
език, на острова на ма-
тематиката и на острова 

на родинознанието. Със 
своите знания доказаха, 
че са готови да акости-

рат на острова, наречен 
Ваканция. Учениците от-
криха две морски съкро-

вища и братски си ги по-
делиха. С пожелания за 
весело лято!

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

До всички граждани на община Айтос!
Забранява се нерегламентираното изхвърляне на 

строителни отпадъци в контейнерите за битови отпадъ-
ци, речни корита, ниви, горски територии, пътища, де-
рета. Нарушителите ще бъдат наказвани с глоби. По За-
кона за управление на отпадъците - паричната санкция 
е от 300 до 4000 лв.

Всеки гражданин на територията на общината, жела-
ещ да депонира строителни отпадъци, трябва да подаде 
заявление до кмета на община Айтос, и да получи раз-
решение от кмета на община Айтос за извозването на 
строителния отпадък до съответната площадка.

Заявлението се подава в Центъра за услуги и инфор-
мация на гражданите, в сградата на Община Айтос или 
чрез електронна поща на адрес: aetos5@abv.bg

Лице за контакти: Катя Иванова – старши екс-
перт, дирекция ТСУРР, Община Айтос, стая №6, тел. 
0897992321

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с писмо с вх. №63-00-70/07.06.2022г. на На-
ционално сдружение на общините в република България, 
относно указания на Държавна агенция „Безопасност на 
движението по пътищата“ за прилагане на мерки за път-
на безопасност, Община Айтос уведомява всички соб-
ственици на животновъдни обекти с пасищни селскосто-
пански животни, че следва движението на животните да 
се извършва по определените с решение на Общински 
съвет-Айтос прокари и стриктно да спазват чл. 106, ал. 
1 от Закона за движението по пътищата, съгласно кой-
то водачите на пътни превозни средства с животинска 
тяга, на животни или на стада трябва непрекъснато да 
направляват животните, така че да не създават пречки 
и опасности за движението и да не ги оставят без над-
зор в обхвата на пътя. 

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка със започване на лятно-есенната кампа-
ния по прибиране на селскостопанската реколта Об-
щина Айтос уведомява земеделските стопани на те-
риторията на общината да бъдат особено внимателни 
при използването на високогабаритна техника (комбай-
ни, силажни комбайни, трактори, косачки и др.), както 
и да запознаят работниците и служителите си с опас-
ностите при работа в близост до електропроводи висо-
ко напрежение.

При съмнение за намален габарит на електропровод-
ната мрежа, лицата извършващи селскостопански дей-
ности в района на електропроводите незабавно да пре-
установят работа и да потърсят съдействие на следни-
те телефони:

0885 90 40 33 – инж. Пламен Николов – р-л сектор 
ЕПВН МЕР Бургас

056/ 851 741 – централа МЕР Бургас

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ
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„Музикална приказка“ с притчи и пиеси за пиано
На 9 юни 2022 година в СУ 

"Никола Й. Вапцаров" се случи 
"Музикална приказка" с притчи 
и пиеси за пиано. Учениците, 
участвали в дейности по про-
ект "Музика и изкуства сред 
природата" (Договор 2019-1-
IT02-KA229-063291_3), както и 
петокласниците слушаха пове-
че от час притчите, които доц. 
Смилена Смилкова увлекател-
но разказваше. 

Доц. Смилкова беше подгот-
вила и пиеси за пиано от из-
вестни и не толкова познати 
композитори. Така ученици-
те видяха на живо как текстът 
може да бъде транскрибиран в 
музика и музиката в текст.

Доц. Смилкова е преподава-
тел по музика в Бургаския уни-
верситет "Проф. д-р. Асен Зла-
таров" и дава на бъдещите учи-
тели музикална култура и есте-
тическо възприятие.

За учениците това беше по-
редното творческо преживява-
не. Благодарение на проектите 
по програма "Еразъм" на Евро-
пейския съюз над 50 ученици 
участваха в международни об-
мени, а над 200 - в училищните 
проектни дейности.

Проект  2019-1- IT02-
KA229-063291_3 „Музика и 
изкуства сред природата: Да 
бъдем любезни с живота“ е 
финансиран с подкрепата на 
Европейската комисия. Тази 
публикация [съобщение] от-
разява само личните виж-
дания на нейния автор и от 
Комисията не може да бъде 
търсена отговорност за из-
ползването на съдържащата 
се в нея информация.

Педагогически обмен в подножието на Олимп

Учениците от клуб "Мла-
ди фотографи" в СУ Нико-
ла Вапцаров" - Айтос, с 
ръководител Мария Фи-
липова, подредиха своята 

първа фотоизложба. Екс-
позицията включва фото-
графии на различни при-
родни обекти, животни, 
пейзажи, градска среда. 

С нея учениците показ-
ват усвоените умения за 
заснемане с фотоапарат 
и смартфон.

Изложбата е подреде-

на във фоайето на вто-
рия етаж в училището и 
се радва на изключите-
лен интерес.

НП

Уважаеми граждани 
на Айтос и общината, 

Напомняме Ви, че ос-
тават само дни до гран-
диозното тържество по 
случай 100-годишнина-
та от създаването на 
футболен клуб "Вихър" 
- Айтос. 

Датата е 17 юни 2022 
година, денят е петък, 
часът - 18:00, а мястото 
- култовият градски ста-
дион "Крум Делчев"! 

Заповядайте на ста-
диона в уречения час, а 
и по рано, че не се знае 
дали ще има достатъч-
но места да се съберат всички желаещи да видят това 
грандиозно шоу. 

За вас на зеления терен за невероятния спектакъл ще 
се погрижат отборът на ветерани легенди на "Вихър" - 
Айтос, които са ни радвали толкова много през всички 
тези години. Там ще е и футболният отбор на "Звезди 
Бургас и област Бургас", с много изненадващи звездни 
имена в състава си. 

Присъствието Ви ще бъде жест на благодарност и при-
знателност към всички бивши футболисти, треньори и 
деятели на "Вихър" - Айтос за вековния юбилей на клу-
ба. Очакваме ви!

Станимир ГЕНЕВ

Клуб „Млади фотографи“ 
подреди изложба

ФК „Вихър“ - Айтос 
празнува вековен 

юбилей 

Ето я двойката пръсте-
ноопашати лемури, коя-
то пристигна от столица-
та, за да обогати екзо-
тичното видово разноо-
бразие на Зоопарк - Ай-
тос. Много са забавни 
и красиви, радват се на 
първите фотоси в мрежа-
та айтозлии. 

Както вече съобщихме, 
в айтоския зоопарк, кой-
то е с над половинвеков-
ната история, лемури до-
сега не е имало. Най-
впечатляваща е окраска-
та на дългите им опашки 
- с редуващи се черни и 
бели пръстени. 

Тъй като пръстеноопа-

шатият лемур е всеяд-
но животно, менюто за 
двойката не затруднява 
служителите на зоопар-
ка, казва управителят 
Росица Златева, и хва-
ли новодошлите, че са 
много социални и добре 
си съжителстват.

НП

Лемурите пристигнаха от София -  
адаптираха се за часове
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Айтозлията Емил Кръстев - вицешампион на 
Световното по силов трибой в Южна Африка

Огромен успех за ай-
тозлията Емил Кръстев и 
за България на Световното 
първенство по класически 

трибой в Сън Сити, Южна 
Африка! Емил се класира 
втори в трибоя в кат. до 93 
кг, само на един килограм 

от победителя Чанс Мичъл 
от Вирджински острови, в 
жестока и оспорвана бит-
ка със страшно подготве-

ни състезатели, съобщиха 
от БФСТ. 

Емил направи страхотен 
адреналинов клек в трети 
опит на 307.5 кг, след успе-
шен първи опит на 285 кг 
и неуспешен втори на 300 
кг за недостатъчна дълбо-
чина. Направи безупречна 

лежанка на 227.5 кг в трети 
опит, което му донесе второ 
място в движението и тяга 
като по учебник с 317.5 кг в 
първи опит, 330 кг във втори 
и страхотен трети опит на 
342.5 кг, което му отреди и 
бронзов медал в движени-
ето и тотал 877.5 кг. 

Освен всичко, постиже-
нията на Емил са и евро-
пейски рекорд на лега и 
тотала, както и национал-
ни рекорди на клека, лега, 
тягата и тотала.

Браво, Емо! Айтос се гор-
дее с теб!

НП

Георги Манолов Георгиев
Жулиета Радостинова Димитрова

„Айтос Автотранспорт“ ЕООД
„АГРОДАР БЪЛГАРИЯ“ ЕООД

„Ротари клуб“ - Айтос
ЗСК „Лозово“ АД
„Деметра“ ООД
„Агрокорн“ ООД

„Кредитна кооперация - Аетос“
ЗКПУ „Житен клас“

„Ел Строй - Делян Георгиев“ ЕООД
„Алексия - Айтос“ ЕООД

ЗКПУ „Единство“
Кооперация ЗК „Сила“

„Бошнаков“ ЕООД
Георги Петров Янев

Валентин Живков Вълков
„Стефанови“ ООД

„Кокала“ ЕООД
„Симпто“ - АД

„Атанас Пламенов-2014“ ЕООД
„Медицински център 1 Айтос“ ЕООД

Стефка Стоянова Спасова
ЕТ „Колю Колев“ - с.Лясково

„Мурад 61“ ООД
„MIRO MIYT“ EOOD

„Биневи“ ООД
„Десий“ ЕООД

„Дядо Данчо“ ЕООД
„Ди Ем Жи - 72“ ЕООД

„Орел 2001“ ООД
„Оги Старт“ ЕООД

ЕТ „Металпласт - Димо Найденов
Сдружение ЛРД „Сокол“

„Фиоре“ ЕООД
ПК „Напред“ Айтос
„Бамболино“ ЕООД

„Бургасцвет 90 Танев“ ЕООД
ПК „Атанас Манчев“

„Дамянов“ ЕООД
Димитър Димитров Янакиев

ЕТ „Градина - НВМ“
РКС „Черноморие“

„АБ Солюшън Секюрити“ ООД
Група общински съветници от ПП ГЕРБ

С БЛАГОДАРНОСТ ЗА РОДОЛЮБИВИЯ ЖЕСТ! 

Нашето момче подобри европейски и национални рекорди

Партньори, фирми, организации, приятели на община Айтос и политици поздравиха 
кмета и гражданите по повод откриването на 53 издание на традиционните фолклорни 
празници - Петър Кънев, народен представител; Стойко Танков, областен управител 
на област Бургас; проф. Иван Върляков, изпълнителен директор на РАО „Тракия“; екс-
депутатът Ивелина Василева; Димитър Николов, кмет на община Бургас; Иван Алекси-
ев, кмет на община Поморие; инж. Георги Лапчев, кмет на община Царево; Георги Ге-
оргиев, кмет на община Тунджа; Георги Димитров, кмет на община Карнобат; Исмаил 
Осман, кмет на община Руен; кметове на РАО "Тракия" и др.

Много поздрави към айтозлии 
за „Славееви нощи 2022“

Качествени строителни дейности и ремонти
Строителна бригада извършва всякакви качествени строителни дейности и ремонти 

- в цялата страна - частични и цялостни, вътрешни и външни. 
РЕМОНТ НА ПОКРИВИ, ХИДРОИЗОЛАЦИЯ, НАПРАВА на ВЕРАНДИ, НАВЕСИ. 

Цели конструкции. ОГРАДИ И ПАРАПЕТИ ОТ КОВАНО ЖЕЛЯЗО.
Тел. за връзка 0895 30 11 58

Малчугани, очаква ви едно 
вълшебно лято в библиотеката



„Черноморски фар“

След инициираната от ръ-
ководствата на БСП, ИТН и 
ПП в община Поморие под-
писка относно дейността и 
управлението на МБАЛ – По-
морие, същите, както и лека-
ри на индивидуална практика 
сезираха Окръжна прокура-
тура Бургас с искане да бъде 
обявено за нищожно Реше-
ние на Общински съвет – По-
морие.

Прокуратурата протестира 
решението, като изложените 
възражения са относно без-
възмездното прехвърляне на 
60% от капитала на „Меди-
цински център I – Поморие“ 
ЕООД на „Многопрофилна 
болница за активно лечение 
– Поморие“ ЕООД, както и 
относно смяната на управи-
теля на Медицинския център.

Съдът намира сезиращия 
протест за недопустим по 
следните съображения:

При вземане на решения-
та, които се атакуват с проте-
ста, Общинският съвет не 
действа в качеството си на 
административен орган, а ка-
то субект, който упражнява 
правата на едноличния соб-
ственик на капитала на двете 
лечебни заведения. Всяка 
община е юридическо лице и 
има право на своя собстве-
ност. Общинският съвет е то-
зи орган на местното самоу-
правление, който притежава 

правомощията да приема ре-
шения, касаещи собственост-
та на общината, като има от-
ношение не само към упра-
влението на собствеността, 
но и към разпореждането с 
нея. В това правомощие се 
вмества както взетото реше-
ние за безвъзмездно прех-
върляне на 60% от дяловете, 
които общината притежава в 
едно търговско дружество на 
друго търговско дружество, 
чийто капитал също е изцяло 

общинска собственост, така 
и решението за освобожда-
ване на досегашния управи-
тел на търговското друже-
ство и назначаването на вре-
менно изпълняващ длъжност-
та „управител“.

Като едноличен собстве-
ник на капитала на двете дру-
жества, след извършеното 
прехвърляне на част от капи-
тала на едното дружество, 
общината си запазва другата 
част от капитала, но тя про-

дължава опосредствано да 
притежава и прехвърления 
капитал, защото той е прех-
върлен на търговско друже-
ство, чийто капитал е изцяло 
собственост на същата об-
щина.

Мотивиран от тези съобра-
жения Административен съд 
– Бургас остави без разглеж-
дане протест на прокурор от 
Окръжна прокуратура Бургас 
и прекрати производството 
по образуваното дело.
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ОбщинИ
Административен съд - Бургас 
отхвърли протеста на 
прокуратурата срещу МБАЛ - 
Поморие като недопустим

Георги рУСинОВ

Един от най-мащабните 
проекти на Община Камено, а 
в същото време и много ва-
жен за местното население в 
село Полски извор предстои 
да стартира. Репортерска 
проверка на „Черноморски 
фар“ показа, че администра-
цията на кмета Жельо Вар-
дунски е обявила обществена 
поръчка за реконструкция на 
вътрешната водопроводна 
мрежа в каменското село. 
Прогнозната стойност на ре-
монтните дейности е близо 5 
млн. лева и обхваща водопро-
води с дължина малко над 10 
километра.

С изпълнението на проекта 
ще се стигне до: подобряване 
на селищната среда, битови-
те и жизнени условия на на-
селението; предотвратяване 
ерозията на частни и общин-
ски терени вследствие авари-
ите на амортизираните водо-
проводи; предотвратяване 
наводняване на част от имо-
тите и улиците вследствие на 
аварии; подобряване водо-
снабдяването на население-
то, подобряване на ВиК услу-
гите към частните и общест-
вените абонати; подобряване 
надеждността на подаваната 
вода към абонатите, която ще 
се постигне чрез намаляване 
на авариите и честото спира-
не на водата; намаляване за-
губите на вода по водопро-
водната мрежа; предотвратя-
ване унищожаването на съ-
ществуващата инфраструкту-

ра вследствие аварии по 
амортизираните водопрово-
ди.

Според данни на общината, 
населението в село Полски 
извор наброява 484 жители. 
Селото има регулационен 
план, направен преди повече 
от 25 години. При направен 
оглед на място се оказа, че 
кварталите са урегулирани, 
но голяма част от улиците не 
са изпълнени по плана.

Водоснабдяването на Пол-
ски извор е осигурено от сон-
дажни и шахтови кладенци на 
система „Тръстиково" От ЦПС 
„Тръстиково”, чрез полиети-
ленов напорен тръбопровод 
водата постъпва в резервоар 
с обем 300 куб. м. От същия се 
подава вода за село Полски 
извор, село Тръстиково, село 
Константиново и село Черни 
връх.

Довеждащият водопровод 
за село Полски извор е с дъл-
жина 530 м. Той довежда вода 
само за село Полски извор и 

преминава през обособени 
частни имоти.

Съществуващата в населе-
ното място водопроводна 
мрежа е амортизирана. В от-
делни участъци е извършена 
подмяна с полиетиленови тръ-
би.

По поръчката ще се изгра-
дят и някои обекти. Вътрешна-
та водопроводна мрежа е 
проектирана сключена. Про-
ектирани са четири главни 
клона и 33 второстепенни. 
Главен клон I е с дължина 
901,55 метра. Главен клон II е 
с дължина 1120,45 метра. Гла-
вен клон III е с дължина 981,30 
метра. Главен клон IV е с дъл-
жина 995,00 метра. Второсте-
пенните водопроводни клоно-
ве са с обща дължина 6615,25 
метра. 

В някои части от улиците 
ще се изградят нови водопро-
водни участъци, които не са 
включени за реконструкция, 
но са включени в хидравлич-
ните изчисления на мрежата.

Георги рУСинОВ

Община Сунгурларе е 
обявила обществена по-
ръчка по един от най-нале-
жащите и дългоочаквани 
решения на проблеми в 
града, а именно ремонт на 
канализацията. Прогноз-
ната стойност на ремонт-
ните дейности е за около 2 
милиона лева с ДДС. Ад-
министрацията на кмета 
д-р Георги Кенов разпола-
га с общински бюджет око-
ло 20 милиона лева. 

Поръчката е разделена 
в две обособени позиции 
и ще се изпълнява в три 
етапа. Първият включва 
ремонт на улиците: „Васил 
Коларов“, „Шишманово“, 
„Митко Палаузов“, „Черен 
дъб“, „Пролетарска“ и 

„Крайречна“.
Вторият касае извърш-

ване на ремонти на кана-
лизацията по улиците: 
„Комсомолска“, „Нейков-

ска“, „Шишманово“, „Че-
рен дъб“, „Васил Кола-
ров“, „Стидово“.

Третият обхваща „Сти-
дово“, „Станке Димитров“, 
„Черен дъб“ и „Дунав“.

За момента е осигурено 
финансиране за първия 
етап в размер на 672 981.21 
лева, без ДДС. Причината 
вероятно е етапното из-
пълнение на проекта и за-
пазването на по-голямата 
част от бюджета на общи-
ната. Припомняме, че за-
ради късното приемане на 
държавния бюджет, общи-
ните приеха своите дори 
още по-късно. 

За втори и трети етап 
няма осигурено финанси-
ране, но е посочено в до-
кументацията по поръчка-
та, че е заложена клауза 
за отложено изпълнение. 

Рекордна сума за зимна поддръжка отделя Община Карнобат
Георги рУСинОВ

Рекордна сума за зимно поддър-
жане и снегопочистване на общин-
ски пътища на територията на об-
щина Карнобат и улици в града, 
както и подготовка на пътищата при 
зимни условия през 2022 - 2023-а от-
деля администрацията на кмета Ге-
орги Димитров. 516 252.24 лева, без 
ДДС, са обявени като прогнозна 
стойност в обществена поръчка за 
целта.

Предмет на обществената поръч-
ка е предоставяне на комплекс от 
дейности, свързани с осигуряване 
на проходимостта на улиците в Кар-
нобат и общински пътища на тери-
торията на общината през зимния 
експлоатационен сезон на 2022-
2023-а. Това включва премахване 
или ограничаване на неблагоприят-
ното влияние на снега и леда върху 
условията на движение, като се це-
ли осигуряване на безопасни усло-

вия за движение на моторните пре-
возни средства и нормална пътно-
транспортна обстановка при зимни 
условия.

Основните дейности по зимно 
поддържане включват: снегозащи-
та на пътищата чрез окосяване на 
тревни площи, изсичане на храсти, 
отстраняване на материали и други 
предмети в обхвата на пътя, които 
водят до образуване на снегонавя-
вания; снегопочистване (патрулно 
и периодично) на улиците и пътища-
та до достигане на съответните сте-
пени и ниво на зимно поддържане, 
разчистване на снежни валове, 
преспи и снегонавявания и отстра-
няване на уплътнени снежно-леде-
ни пластове; обезопасяване на ули-
ците и пътищата срещу хлъзгане: 
разпръскване на минерални мате-
риали и химични вещества; подго-
товка на пътищата за експлоатация 
при зимни условия – извършване на 
работи с цел предотвратяване на 

съществуващите повреди по пътна-
та настилка и подобряване на безо-
пасността на движение, както и 
улесняване извършването на дей-
ностите по зимно почистване.

В подготовката на пътищата за 
експлоатация при зимни условия са 
включени конкретни видове рабо-
ти, които могат да се извършват, ка-
то поддържане и текущ ремонт на 
пътищата, съгласно указания на 
Министерство на финансите от 
25.03.2022-ра, а именно: отстранява-
не повредите на настилката чрез 
запълване на пукнатини и изкърп-
ване на дупки; подравняване и про-
филиране на банкети; освежаване 
на хоризонтална маркировка на пъ-
тищата при необходимост.

В документацията по поръчката 
се обяснява, че всички работи във 
връзка с подготовката на пътищата 
за експлоатация при зимни условия 
се изпълняват по заявка от възло-
жителя (по вид и конкретен път).

С близо 5 млн. лева ремонтират  
10 километра водопровод в Полски извор

В Сунгурларе стартира реконструкция 
на канализацията

Жельо Вардунски, кмет на община Камено

Д-р Георги Кенов, кмет на община Сунгурларе



Дона МИТЕВА

Повече от „Радини вълне-
ния“ се получи около Нацио-
налното външно оценяване 
за 4 клас. Спорният въпрос 
за това дали децата знаят 
какво е пожарникар, или не 
роди бурна полемика – от оп-
равданието, че това е една от 
мечтаните още от детската 
градина професии до това, че 
се отговаря по инерция и че 
този въпрос, както и още ня-
колко, са за истинските от-
личници – мислещи и четящи 
с разбиране момичета и мом-
чета. Появиха се и обвине-
ния, че не е зададен коректно 
въпросът.

Резултатите от изпитите са 
по-слаби от миналогодишни-
те, отчитат от МОН, като го 
обясняват с пандемията и он-
лайн обучението. Изводите 
на експертите още са, че има 
обедняване на речника по 
български език и се увелича-
ва броят на думите, чието 
значение голяма част от де-
цата не знаят. Според учите-
ли обедняването на речника 
на децата е резултат от все 
по-дългото време, прекарва-
но в гледане на филми и ком-
пютърни игри, вместо в чете-
не на книги.

И тази година обаче резул-
татите по математика са по-
слаби от тези по български 
език. Пропуски има най-вече 
в геометрията, пространстве-
ното мислене, отчитат екс-
пертите от Просветното ми-
нистерство.

Прави впечатление, че в 
скалата на районите Бургас е 
едва на 12 място, изпреварен 
от Габрово и Плевен, което 
обаче се оказва, че не е пока-
зателно. Тази година няма да 
се правят класации на учили-
щата – кои са най-добри и кои 
са на опашката.

„На регионално ниво по 
БЕЛ резултатът е 68.69 точки. 
В същото време средният ус-
пех на национално ниво е 
70.46 точки. Средното пред-
ставяне по математика в об-
ластта е 57.11 срещу 57.33 
точки на национално ниво.

Получихме имейл от Ми-
нистерството, че не е корект-
но да се сравняват училища-
та. В момента се изработва 
стратегия, която да отчита на-
предъка на всяко училище.

Как да се сравнява едно 
централно градско училище в 
Бургас, например, с едно та-
кова от село в периферията 
на областта, където се учат 
деца-билингви. Затова няма 
да се прави класация на учи-
лищата“, коментира Лиляна 
Иванова, началник на РУО. 

За първа година няма да 
има подобна класация, която 
досега традиционно се пра-
веше и със сигурност бе в ущ-
ърб на област Бургас, защото 
тя е най-голямата в страната 
и броят на населените места 
от различен калибър е огро-
мен, съответно и средният ус-
пех, изчислен на базата на 
много повече училища в срав-
нение с други области.

Помолихме Камелия Цве-

танова, преподавател на три 
паралелки четвъртокласници 
по български език и литерату-
ра в ОУ „Александър Георги-
ев Коджакафалията“ - Бургас 
да коментира скандалния ка-
зус с пожарникаря. 

„Тазгодишната скала поз-
волява дребни грешки. От 84 
точки нагоре е отлична оцен-
ка. Повечето в бързината са 
написали: „човек, който гаси 
пожари“ – не са употребили 
думата професия, но пък ня-
кои са се сетили. Не виждам 
нищо лошо в това да пораз-
съждават малко по-дълбоко 
учениците, защото „човек, 
който гаси пожар“ може да е 
и минувач – който помага, но 
това не го прави пожарни-
кар.

Има деца, които са се сети-
ли при така зададен въпрос, 
което ме кара да си мисля, че 
тук се пресява ученикът, кой-
то наистина работи отлично. 
Не виждам лошо в това. 

Имаше и други такива за-
дачи, които наистина преся-
ват отличниците, децата, кои-
то мислят и изразяват мне-
ние. Такава е посоката, в ко-
ято ние работим още от първи 
клас. Това не са неща от днес 
за утре, те са заложени още 
от предни години и ако учите-
лят е започнал по-рано да им 
обръща внимание - децата 
няма да се затрудняват“, 
обясни учителката. Тя под-
черта също, че нейното учи-
лище е с далеч по-високи по-
казатели от средните за стра-
ната.
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УчилищЕмоето

От тази година: сравняват постиженията 
на всяко училище само за себе си`

Дона МИТЕВА

В края на този месец ще 
приключат курсовете по бъл-
гарски език за украинци и 
всеки желаещ ще може да по-
ложи изпит, с който да защи-
ти определено ниво на владе-
ене на езика ни.

Изключително големият ин-
терес на украинските гражда-
ни към уроците по български 
език, които се организират от 
Младежки международен 
център – Бургас, е спаднал 
категорично. Посещаемостта 
на осемте курса за възраст-
ни, които продължават да се 
провеждат, е значително по-
ниска. 

Първият от курсовете запо-
чна веднага след Великден - 
на 26 април. Общо 110 бяха 
записаните във възрастовата 
група „19+“. Обучението и в 
момента се води в компютър-
ната зала на Центъра за съ-

временно изкуство и библио-
тека „Пейо К. Яворов“ по два 
учебни часа, два пъти сед-
мично. 

„Интересът към курсовете 
е спаднал. Една част от укра-
инците, тези, които са съвест-
ни, са се обадили на препода-
вателката, че си заминават 
обратно за Украйна. За други 
няма никакви индикации“, ко-
ментира Мария Салабашева, 
директор на Младежки меж-
дународен център Бургас, ор-
ганизатор на обучението. 

По нейни думи курсистите 
не са задължени да дават ин-
формация, но се знае също, 
че много малка част от курси-
стите са от онова мнозин-
ство, което бе разселено от 
вътрешността на страната. 
По-голяма част от започнали-
те да учат български са обя-
вили, че трайно остават да 
живеят в Бургас. „Не е изклю-
чено и част от тези хора да са 

си намерили работа“, допъл-
ва причини за отсъствията 
Салабашева.

Освен това, че е и лято и 
време за плаж, което може 
да се добави също към причи-
ните да не се посещават кур-
совете по български език, си-
гурно е валидно и това, че 
езикът ни е труден за украи-
нците, въпреки твърдението 
на преподавателката Венели-
на Маргаритова, която води 
обучението в началото на 
курса: „Лексикално езиците 
са близки, от една езикова 
група, но целта ни е още от 
самото начало да посочим 
разликите които има между 
двата езика“.

Интересно ще бъде при 
приключването на обучение-
то и едноседмичната практи-
ка колко души ще се явят на 
изпит от всички онези украи-
нци, които се записаха да 
учат български.

„Черноморски фар“

„При нас растат победите-
ли“ - такова е мотото на учи-
лището в Свети Влас. Доказа-
телство за това е и фактът, че 
Основно училище (ОУ) "Св. 
св. Кирил и Методий" в Свети 
Влас е сред отличниците в об-
ластта в Националното външ-
но оценяване след IV клас. 
Седемнайсет четвъртоклас-
ници са с отлична оценка 
след оценяването на "малки-
те" матури. Седем от тях са 
получили шестици и по двата 
предмета - български език и 
литература и математика. 
Двама са пълните отличници 
по математика с максимален 
брой точки - сто.

Четиридесет са децата от 
училището, които се явиха на 
Националното външно оценя-
ване в края на май. Общият 
им успех на "ниво училище" по 
български език и литература 
е 78.90 точки от 100, а по мате-
матика - 72,28 точки от сто, ко-
ето бележи увеличение спря-
мо резултатите на оценяване-
то през миналата учебна го-
дина. По скалата за превръ-
щане на точките в оценки то-

ва означава много добри ре-
зултати както на изпита по 
български език и литература, 
така и на теста по математи-
ка.

Постиженията на възпита-
ниците нареждат училището в 
Свети Влас сред първенците 
от всички училища в Бургаска 
област. Резултатите показват, 
че почти всеки трети четвър-
токласник има отлични резул-
тати поне по единия предмет. 
Зад успеха на учениците сто-
ят класните ръководители Ма-
та Пенева и Ирина Тодорли-
ева.

"Изключително горди сме с 
високите резултати, които на-
шите ученици показаха на 
тазгодишното Национално 
външно оценяване. Това е 
първият випуск от начален 
етап, който се обучава в он-
лайн среда заради пандемия-
та от COVID-19. Показаните 
усвоени знания на малките 
ученици носят удовлетворе-
ние и за учителите, за които 
изпитът също е тест за тяхна-
та свършена работа. В про-
дължение на четири години в 
нашето училище се прилага-
ше иновативният метод JUMP 

Math за обучение по матема-
тика. Резултатите на нашите 
деца са от усилена, неуморна 
работа и постоянство", комен-
тира директорът на училище-
то в Свети Влас Чубрина Сте-
фанова. Тя добави, че учени-
ци от Русия и Украйна, възпи-
таници на училище "Св. св. 
Кирил и Методий", също са 
оценени с отлични знания по 
двата основни предмета.

Тайната на успехите е в то-
ва, че екипът от преподавате-
ли възпитават преди всичко 
децата в смелост и само-
чувствие. „Да не се страхуват 
от провал и да мерят без при-
теснения сили и знания с 
всички свои връстници  - без 
значение дали са от голям об-
ластен град, или от малко 
градче. За нас е важно всеки 
ученик да има не само зна-
ния, но и амбиция – да търси 
той самият, начин да “си све-
ри часовника” с деца на него-
вата възраст“, разказва ди-
ректорката на ОУ „Св. св. Ки-
рил и Методий” – Свети Влас, 
подчертавайки, че не става 
дума само за четвъртоклас-
ниците, а за всичи ученици, 
които са повече от 400.

Онлайн обучението дава  
вече негативните си плодове

Спадна интересът на украинците 
да учат български

В началото на курса залата бе пълна с желаещи да изучават български 
език украинци

17 четвъртокласници  
от Свети Влас са отличници в 
Националното външно оценяване
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Бургаските гребци се представи-
ха успешно на провелия се в Плов-
див Държавен индивидуален шам-
пионат по академично гребане. За 
радост на почитателите на спорта 
в морския град, гребен клуб "Бур-
гас" се класира с четири екипажа 

за финал А.
Успехите на бургаските гребци са 

следните:
трето място 2х (двойка скул) мъ-

же, 1х (скиф) жени, четвърто мяс-
то 3х жени, пето място 4х (четвор-
ка скул) мъже.

СКАНДАЛ Успешно представяне за 
бургаските гребци на Държавния 

шампионат в Пловдив

Чф

Амбициозен треньорски щаб повежда 
„Нефтохимик 2010“ през новия сезон

ВОЛЕЙБОЛ

Георги рУСинОВ

Амбициозен треньор-
ски щаб ще води волей-
болния „Нефтохимик 
2010“ през новия сезон. 
От клуба разпространи-
ха информация за нови-
те лица, от които ще за-
висят тактиката, конди-
цията и успехите на во-
лейболистите. През из-
миналия сезон клубът за-
върши втори, губейки от-
ново от основния си пре-
тендент за титлата – „Хе-
бър“ (Пазарджик) на фи-
нал в първенството. От-
борът бе воден от Нико-
лай Желязков, който 
след края на сезона пое 
към „Левски“ (София).

Така доскоро имаше 
неяснота кой ще поеме 
старши-треньорското 
място, но вече и това е 
ясно. В клуба се завръ-
ща Иван Станев. През 
миналия сезон той бе ка-
питан на „Хебър“ (Пазар-
джик), с който записа 

требъл – Купата, Супер-
купата и титлата на Бъл-
гария. Станев е юноша 
на „Нефтохимик 2010“. 
През новия сезон бивши-
ят национал ще е играещ 
старши треньор на „зе-
лените“.

Помощник ще му е Ла-
зар Лазаров. През годи-
ните той е бил треньор в 
„Сайпа“ (Иран), „Мари-

ца“ (Пловдив), „Левски“ 
(София) и „Добруджа 07“ 
(Добрич).

Кондиционен треньор 
на отбора за сезон 
2022/2023 ще е Мартин 
Павлов. Той пристига в 
Бургас от волейболния 
„Марица“ (Пловдив), къ-
дето е изпълнявал рабо-
та на същата позиция.

Статистик на „Нефто-
химик 2010“ за настоящ-
ия сезон ще бъде Милен 
Богданов. На същата по-
зиция е преминал през 
всички юношески нацио-
нални формации на на-
ционалния отбор. През 
2021-ва стана вицешам-

пион от световното пър-
венство в Иран за до 19-
годишни. През послед-
ния сезон Богданов бе 
част от волейболния 
„Левски“ (София).

Ръководството на 
„Нефтохимик 2010“ поже-
лава успех на всички но-
ви попълнения в треньор-
ския щаб с пожелание за 
трофеи през новия се-
зон. 

Феновете реагираха 
положително на ново-
дошлите, но признаха, че 
нямат търпение да нау-
чат с какъв състав ще го-
ни любимият им отбор ус-
пехи.

От юноша до селекционер: 
Иван Станев се завръща в 
родния Бургас

Иван Станев (вляво)

Милен Богданов Лазар Лазаров Мартин Павлов

„Черноморски фар“

През 2016 г. кметът Ди-
митър Николов изиска от 
спортните клубове, които 
ползват общинска матери-
ална база, да въведат без-
платни начални обучения 
за деца. Тази програма 
продължава да е в дейст-
вие и днес, така че нека ро-
дителите се запознаят с 
новите й параметри.

Целта е на подрастващи-
те да бъдат предоставени 
още по-достъпни възмож-
ности за участие в занима-
ния с физически упражне-
ния и спорт, да се подобри 
здравният им статус, физи-
ческата и психическа де-
еспособност, свободното 
им време да се уплътни по 

смислен начин. Друг от 
търсените ефекти е откри-
ването на млади и перспек-
тивни състезатели, които 
впоследствие да бъдат по-
ощрени в развитието си.

Възползвайки се от тази 
програма, децата могат да 
се запознаят с различните 
спортове, с условията, 
предлагани от отделните 
клубове, и в перспектива 
да се запишат за постоян-
но, ако им хареса.

Програмата "Двигателна 
култура, спорт и здраве - 
начално обучение" се орга-
низира от Община Бургас 
в партньорство със спорт-
ните клубове със сключе-
ни договори с ОП "Спорт-
ни имоти". Тя е безплатна 
за децата, които се запи-

шат.
През 2022 г. програмата 

за безплатно начално обу-
чение ще се проведе в 5 
различни етапа, както 
следва:

1. 16 юни 2022 г. – 4 юли 
2022 г.

Записване ще се осъ-
ществява от 10 юни до 13 
юни 2022 г., за следните ви-
дове спорт: плуване, водна 
топка, ръгби, хандбал, 
спортна акробатика, спорт-
на гимнастика, шах.

2. 6 юли 2022 г. – 22 юли 
2022 г.

Записване ще се осъ-
ществява от 30 юни до 3 
юли 2022 г., за следните ви-
дове спорт: плуване, водна 
топка, спортна акробатика, 

тенис на корт, шах.
3. 25 юли 2022 г. – 10 

август 2022 г.
Записване ще се осъ-

ществява от 19 юли до 21 
юли 2022 г., за следните ви-
дове спорт: плуване, лека 
атлетика, шах и тенис на 
корт.

4. 11 август 2022 г. – 29 
август 2022 г.

Записване ще се осъ-
ществява от 5 август до 8 
август 2022 г., за следните 
видове спорт: баскетбол, 
плуване, волейбол, лека ат-
летика, шах, ръгби.

5. 30 август 2022 г. – 14 
септември 2022 г.

Записване ще се осъ-
ществява от 24 август до 26 
август 2022 г., за следните 
видове спорт: плуване, ле-
ка атлетика, волейбол, 
спортна акробатика, ханд-
бал, художествена гимнас-
тика, скокове на батут, фех-
товка, баскетбол, футбол, 
тенис на корт, бокс, шах.

Мястото за провеждане 
на заниманията са спорт-
ни многофункционални и 
специализирани зали, от-
крити и покрити плувни ба-
сейни и спортни игрища. 
За участие в Програмата 
се допускат деца, които НЕ 
са били записвани в пре-
дходни години.

За допълнителна инфор-
мация се свържете с нас 
на електронен адрес:

sport@imoti.burgas.bg
Или на следния номер: 

056 530 174 - Ирена Бакало-
ва, от 10 до 14 часа.

Възползвайте се да запишете 
децата си за безплатен спорт

ОБЯВа

0879 834668 – Търси шофьор-разпространител за 
лепене на плакати по Южното Черноморие - 
60-90 лв./ден, служебен телефон, квартира

ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ“ЗАДРУЖЕН ТРУД“ - С.ОРИЗАРЕ
КАНИ СВОИТЕ ЧЛЕНОВЕ НА

ГОДИШНО ОТЧЕТНО-ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ, КОЕТО ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ 
НА 02.07.2022Г. В КУЛТУРНИЯ ДОМ ОТ 9.00 Ч. ПРИ СЛЕДНИЯ

ДНЕВЕН РЕД:
1. Отчет за работата на колектива за изтеклата стопанска годи-

на-доклад на председателя г-н Христо Николов;
2. Финансов отчет – докладва г-жа Желязка Иванова;
3. Отчет на КС;
4. Обсъждане и приемане на отчета на УС, КС и финансов  отчет 

за 2021г.;
5. Освобождаване от длъжност на председателя на кооперация-

та и членовете на УС и КС поради изтичане на мандата им;
6. Избор на членове на Управителния съвет и Контролния съ-

вет;
7. Избор на председател на кооперацията ;
8. Други.
При липса на кворум, заседанието на Общото събрание ще се 

проведе на същото място и при същия дневен ред седем дни по-
късно, а именно на 09.07.2022г. в 09,00часа. Ако и тогава липсва 
кворум, заседанието ще се проведе един час по - късно на също-
то място и при същият дневен ред.

От управителния съвет

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 0878 424 698

www.faragency.bg



„Черноморски фар“

Музикалният фестивал 
"Джаз в Бургас" е едно 
от емблематичните летни 
събития, което събира на 
сцената си български музи-
канти със световна класа 

и чуждестранни джазмени. 
Събитието предстои през 
юли и август, а датите ве-
че са ясни: 15 - 16.07 и 10 - 
11.08.2022 г.

Проявите, свързани с фес-
тивала, започнаха. Община 
Бургас организира изложба, 

която е подредена пред КЦ 
„Морско казино“. Тя е под 
мотото "Емоцията Джаз в 
Бургас" и в нея се съчетават 
любовта към музиката, про-
фесионализмът и отношени-
ето към изкуството.

Изложбата съдържа впе-

чатляващи фотографии, кои-
то напомнят за едни от най-
емоционалните моменти от 
различни издания на фести-
вала. През своите обективи 
фотографите Димитрина 
Андреева и Тодор Динев са 
запечатали лицата на десет-

ки джазмени, участвали във 
фестивала през годините. 
Сред тях са Камелия Тодо-
рова, Милица Гладнишка, 
Живко Петров, Ангел Забер-
ски, Мишо Йосифов.

Изложбата може да бъде 
разгледана до края на ме-

сец юни на алеята през Ка-
зиното, а през юли и август 
- в експозиционен център 
"Флора" Бургас.

Очаквайте скоро и под-
робности за програмата на 
предстоящото издание на 
фестивала.
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в бургас

Премиера 

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

„Черноморски 
фар“

С нова зона за 
снимки Археологи-
ческият музей на 
ул. „Богориди“ №21 
посреща посетите-
ли от тази седмица. 
Те имат възмож-
ност да си направят 
снимка за спомен, 
превъплъщавайки 
се в образа на 
римския импера-
тор Филип Араб, а 
дамите - като боги-
ня Атина Палада. 
Новата атракция, 
която е изработе-
на от реставрато-
ра на РИМ Бургас 
Силвия Борисова, 
вече се радва на 
сериозна популяр-
ност сред гостите 
на музея. Освен 
атрактивната зона 
за снимки, всеки 
посетител в архе-
ологическата екс-
позиция може да 
дегустира вино от 
местни винопро-
изводители, раз-
глеждайки бога-
тата колекция от 
археологически 
находки, свър-
зани с древна 
Тракия, гръцките 
колонии по Черноморието 
и времето на Римската 
империя, както и един-
ствената изложба на сред-
новековна сграфито ке-
рамика от Българското 
Черноморие.

Заповядайте в музея и 
влезте в ролята на импе-

ратор Филип Араб и богиня 
Атина Палада, усмихнете 
се широко и запечатайте 
своя спомен от Бургас.

Експозициите на Регио-
нален исторически музей 
- Бургас са отворени за 
посещение всеки ден от 
10:00 до 19:00 часа.

„Черноморски фар“

Издателска къща „Знаци“ и Народно 
читалище „Фар“ канят бургазлии на 
представяне на новата книга „Бохем-
ските места на соца“ – с автор Мариана 
Първанова – на 20 юни, от 18 часа, в 
Културен център „Морско казино“. Там 
ще бъде експонирана и фотоизложба, 
показваща любимите заведения и бо-
хемски свърталища в нашия град от 
средата на миналия век. Събитието 
се реализира със съдействието на 
Община Бургас.

Книгата „Бохемските места на соца. 
Бургас” (ИК „Знаци“) е продължение 
на „Бохемските кафенета на соца”, 
посветена на София. Новото издание 
прави преглед на артистичните среди-
ща в Бургас през 50-те – 80-те години 
на ХХ век.

Журналистката Мариана Първано-
ва съставя своеобразен „пътеводи-
тел” на любимите места за събиране 
на интелектуалците и разказва кои са 
били те – онези личности, които раж-
дат „бургаското чудо”, откроило гра-
да като една от културните столици в 
страната. Авторката търси отговор на 

въпроса: На какво се дължи онзи твор-
чески подем, заради който започват да 
наричат Бургас град на поетите, худож-
ниците, актьорите и музикантите?

Ценното в тази книга е това, че се дава 
думата на самите участници и свидетели 
на събитията. Също като своите събратя 
в Европа, и те са се събирали по едно и 
също време на деня, почти в постоянни 
компании, в определени заведения, ко-
ито за тях са били един вид „фабрики” 
за нови идеи и творчески търсения. От-
там идва понятието „литературни” или 
„бохемски кафенета”, а по-общо – „бо-
хемски места”.

„Тези бохемски обиталища, незави-
симо от това в кой град на Европа или 
в коя политическа система се ситуират, 
стават абсолютно необходимият кисло-
род, който дава живот и импулс за тво-
рците. И заради това са толкова важни 
за всеки град, а местата им са се пре-
върнали в културни забележителности, 
част от материалното и нематериално 
културно наследство. Затова отдавна 
са влезли в пътеводителите на Париж 
и Мюнхен, Лондон и Мадрид, Прага и 
Краков. Време е да влязат и в нашата 
история“, казва авторката.

Фотоизложба показва най-емоционалните 
моменти от фестивала „Джаз в Бургас“

Снимай се като 
император в 
Археологическия 
музей!

„Черноморски фар“

"Големи късметлии сте, че 
можете да видите шедьоври-
те на големия майстор Георги 
Баев, защото не ги предоста-
вяме на всеки град". С тези 
думи зам.-кметът по култура, 
туризъм и спорт към Общи-
на Бургас Диана Саватева 
се обърна към пловдивската 
публика. Тя заедно със своя 
колега – заместник-кмета на 
Пловдив по култура, археоло-
гия и туризъм Пламен Панов 
откриха впечатляваща излож-
ба на емблематичния българ-
ски художник – бургазлията 
Георги Баев (1924 – 2007).

Тази изложба в галерия 
„Капана“ е може би най-пъл-
ното представяне на Баев, 
подчерта при откриването 
Красимир Линков – директор 
на Градска художествена гале-
рия- Пловдив, която е домакин 
на събитието. В нея са пред-
ставени 63 творби – живопис 
и графика от най-ранните му 
рисунки от 1957 г. до неговите 
зрели живописни платна от 
80-те. Георги Баев заедно с 
пловдивски и няколко други 
художници от това поколение 
„имаха доблестта и самочувст-
вието да надхвърлят разре-
шеното в изкуството от тога-
вашната власт и с решителни 
крачки дадоха посоката на 
българското изкуство, в която 
то се развива и днес“ – обоб-
щи Красимир Линков.

За големия живописец, из-
вестен и с непокорния си дух, 
говори и Георги Динев – дирек-
тор на Бургаската художестве-
на галерия „Петко Задгорски“. 
И въпреки че повечето кар-
тини са от нейните фондове, 
Динев призна, че като ги виж-
да подредени по нов начин в 
прекрасното пространство на 
„Капана“, придобива различна 
представа за художника.

Изложбата е стъпка от ре-
ализацията на подписаното 
двустранно споразумение за 
партньорство в сферата на 
културата и туризма между 

Пловдив и Бургас. В хода на 
изпълнението му в Културен 
център „Морско казино“ в 
Бургас в момента гостуват 
с изложби две пловдивски 
институции: Градска худо-
жествена галерия - Пловдив 
с френски гравюри от своя 
фонд и Регионалният истори-
чески музей с фотоизложба 
за Първото българско изло-
жение (1892).

На взаимодействието меж-
ду Пловдив и Бургас като 
градове, изповядващи общи 
ценности, акцентира пловдив-
ският заместник-кмет Пламен 

Панов. Той посочи, че след 
това силно начало с гостува-
щите изложби предстоят още 
много интересни прояви в две-
те общини.

Куратор на експозицията 
е Кольо Кехайов, приятел на 
Георги Баев, а тя може да бъде 
разгледана до 29 юни.

В изложбата участва и една 
от картините на художника, ко-
ято е от колекцията на „Черно-
морски фар“ и бе представена 
пред публика по време на из-
ложбата по повод 100 години 
от началото на регионалния 
вестник.

Спомняме си за любимите заведения и 
свърталища на бургаските бохеми от ХХ век 

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

за РЕКЛаМа
056 82 54 35, 0878 424 698

Големият Георги Баев и картините му 
привлякоха вниманието на ценители в Пловдив

Заместник-кметът Диана Саватева откри престижното събитие
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